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Afbud fra repræsentanter fra Folkeoplysningsudvalget. 
 
0. Formalia 

0.1. Godkendelse af dagsorden 
Indstilling: 
Styrelsen godkender altid formelt dagsordenen inden starten af mødet. 
Referat: 
Dagsorden blev godkendt uden ændringer. 

 
1. Orientering 

1.1. Orientering: Grupperinger 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver de enkelte styrelsesmedlemmer mulighed for at orientere om nyt fra de-
res grupperinger 
Referat: 
Politiske: Alle de politiske ungdomsforeninger er gået sammen om at lave forslag til tiltag, der skal 
styrke unges trivsel i Aarhus. Forslagene skal afleveres til byrådsmedlemmerne i Aarhus.  
Korps: Fælles arrangement i Tivoli Friheden d. 23-24. september. Der deltagere flere tusinder spejdere 
og FDFere fra hele landet.  
 
1.2. Orientering: Formand/FU 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver formanden mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde, der rela-
terer sig til formands- og FU-arbejdet. Nina orienterer om ansættelse af studentermedarbejder og den 
årlige evaluering af Børne- og ungebyrådet d. 16. august. Ida orienterer om møde med byrådets Børn 
og Ungeudvalg om unges mentale sundhed og trivsel d. 9. august. Tobias og Rune orienterer om møde 
om programrådet i TV2 Østjylland d. 24. august.  
 



Referat: 
Nina orienterede om, at Katrine Bernth-Andersen er ansæt som studentermedarbejder i Sørens stilling. 
Nina orienterede om den årlige evaluering af Børne- og ungebyrådet d. 16. august med ledelsen i Børn 
og Unge. Ida orienterede om temamøde med byrådets Børn og Ungeudvalg om det vilde problem ”un-
ges mentale sundhed og trivsel” d. 9. august. Rune orienterede om møde i programrådet i TV2 Østjyl-
land d. 24. august. Der var en god dialog om, hvad der definerer et programråd. Programrådet skal 
være et forum der tager nogle overordnede drøftelser.  
 
1.3. Orientering fra sekretariatet 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver sekretariatslederen mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde.   
Referat: 
- Status på studieturen: Jeg har aftalt besøg hos Den Magiske Skole, Dfunks volleyballhold og KFUM 

og KFUKs Fairbar. Jeg afventer svar fra DUI-Leg og Virke. Der er ikke nogen tilmeldt fra byrådet 
endnu, men jeg sender programmet ud med en tilmeldingsfrist, når programmet er på plads. Fra 
styrelsen: Nina, Rune, Simone, Ida, Stine, Anne.  

- God stemning og mange foreninger med på studiemesse, men ledige tider onsdag.  
- Status på dilemmaspillet: Det er kommet fra tryk og skal nu samles til sæt. Jeg sender printudgaven 

med referatet ud. Det kommer også til at ligge på hjemmesiden til download.  
- Status på møde d. 28. august om Unge Frirum Aarhus og samarbejde med ungdomsuddannelser: 

MSO vil invitere rektorerne til et møde med foreningsparaplyerne for at undersøge mulige samar-
bejder mellem uddannelserne og foreningerne. Der er stor vilje til at bygge bro mellem unge på 
ungdomsuddannelserne og foreningerne, men noget usikkerhed om hvordan det bedst gøres. 

- VIFOs konference d. 26. eller 27. sept: Nina skal deltage i paneldebat. Styrelsesmedlemmer kan del-
tage som ÅUF-repræsentanter. Sara sender info med referatet ud.  

- Status på civilsamfundsmøde mellem civilsamfundsstyregruppen og civilsamfundsfølgegruppen d. 
14. august: Vi fik fremlagt den undersøgelse som Aarhus Kommune har fået lavet af frivillighed for 
tredje gang. Det blev besluttet at gruppen mødes igen for at drøfte konkrete initiativer vi kan tage i 
samarbejde mellem kommunen og civilsamfundsorganisationerne. Mødet er ikke fastsat.  

- Jeg har været forbi med en æske chokolade fra ÅUF til Marianne, som stoppede som leder af Kvin-
dehuset i dag for at gå på pension. 

- FU besluttede på sidste møde at jeg deltager i Aarhus Kommunes nye internationale demokratipro-
jekt ”Urbact”. Første møde er d. 5. september, og jeg ved endnu ikke så meget om det. Men jeg har 
fået deltagerlisten, og der er mange af vores samarbejdspartnere med. I får nyt på næste møde, 
når jeg har været til intro. 

- Thereza har sendt mail ud til alle medlemsforeninger med opfordring til at sende en opskrift ind til 
ÅUFs grønne kogebog. Den første opskrift er kommet ind, men der bliver noget arbejde med at 
følge op og ringe rundt.  

- Byrådet er nu ved at træffe beslutning om hvordan samling af ejendomsområdet i alle magistratsaf-
delingerne i enheden ”Aarhus Ejendomme” hos Teknik og Miljø skal implementeres. Samvirkerne 
mødes med Morten fra Sport og Fritid når budgetforliget er vedtaget for at blive klogere på, hvad 
det betyder for foreningernes faciliteter og for organiseringen i Sport og Fritid.  

 
 
2. Ledelse 

2.1. Evaluering: Dialogmøde med byrådsmedlemmer d. 30. august 
Indstilling: 
Styrelsen evaluerer dialogmødet med byrådsmedlemmer og drøfter om der er noget, som styrelsen 
skal arbejde videre med.  
Referat: 
På mødet deltog Nina, Ida, Stine, Frederik og Sara fra ÅUF. Fra Byrådet deltog Thomas Medom, Mette 
Bjerre, Mathilde Bressum, Sebastian Kaimson og Mahad Yussuf.  
Styrelsens evaluering af mødet: 
- Det var fedt at mødes med politikerne i øjenhøjde.  
- Der var en god dialog, men vi var meget enige.  



- Det kunne være godt at tænke i hvad næste skridt er - allerede inden mødet. 
- Det var en succes at det kunne lykkes at få politikerne til at bakke op.  
- Vi skal huske at der sidder nogle politikere i byrådet, som gerne vil os.  
 
Ida: Skal ÅUF være med i Trivselsalliancen? Det tager vi op til beslutning på næste møde.  

 
 

2.2. Drøftelse og beslutning: Optagelse af ny medlemsforening 
Indstilling: 
Styrelsen behandler ansøgning om optagelse af Unge Moderater Østjylland. 
Referat: 
Styrelsen besluttede at indstille Unge Moderater Østjylland til optagelse på Årsmødet. Som med andre 
foreninger der dækker et større område end Aarhus Kommune, så kan kun aktiviteter i Aarhus Kom-
mune støttes fra ÅUF. Sara giver dem besked.  

 
 

2.3. Drøftelse: Kursusforslag til Aarhus i Forening 2024 
Indstilling: 
Styrelsen drøfter forslag til kursuskataloget fra Aarhus i Forening til næste år. 
Referat: 
Styrelsen drøftede ideer til kurser: 
- Børn og unge med særlige behov 
- Endnu mere basis kassererkursus  
- Fundraising  
- Virksomhedssamarbejde og sponsorater 
- Flere frivillige via Frivilligjob.dk og annoncering 
- Branding af foreningen 
- Gerne flere webinarer 

 
2.4. Drøftelse og beslutning: Politiske ungdomsforeningers deltagelse på studiemesserne på Aarhus 

Universitet 
Indstilling: 
Styrelsen tager beslutninger fra universitetets ledelse til efterretning og drøfter den fortsatte dialog 
med de to studenterråd. Styrelsen beslutter, om vi vil arbejde videre med et tværpolitisk arrangement i 
efteråret med de politiske ungdomsforeninger og Studenterrådet på AU.  
Referat: 
Kan vi lave et arrangement hvor studerende kan møde de politiske ungdomsforeninger. Det skal ikke 
være en debat men fx fællesspisning.  
 
Styrelsen besluttede, at Sara spørger formændene i de politiske ungdomsforeninger om de har lyst til 
at lave et arrangement. 
 
Sara melder tilbage til Studenterrådet at vi er i dialog med de politiske ungdomsforeninger om et fælles 
arrangement. Styrelsen besluttede at vi spørger nysgerrigt ind til kommentaren som Frederik fik på 
messen om at religiøse foreninger heller ikke længere er velkomne på studenterrådets studiemesse.    

 
 

2.5. Drøftelse og beslutning: #1 Uddannelse af foreningernes ledelser  
Indstilling: 
Fra arbejdsprogrammet: ÅUF ønsker at fortsætte arbejdet med at styrke foreningernes ledelser ved at 
tilbyde uddannelse af frivillige foreningsledere - både bestyrelsesmedlemmer og andre frivillige med en 
ledelsesopgave. Vi vil i år have fokus på at synliggøre alt det positive, man får ud af at indgå i forenings-
ledelsen, og på hvordan det kan blive mere attraktivt at være en del af ledelsen. Vi vil også have fokus 
på at skabe trygge og positive ledelsesfælleskaber i foreningerne. ÅUF vil som tidligere år udbyde gratis 
kurser inden for forskellige foreningsrelevante emner gennem samarbejdet i Aarhus i Forening. 



Fra styrelsesseminaret kom følgende ideer: 
- Uddannelse skal være en gulerod for lederne.  

- Pakke fra ÅUF til nye i bestyrelsen med info om at være leder/sidde i bestyrelsen. Indhold: skabelon 

til dagsorden og forretningsorden, guide til ansvarsfordeling, hvilke muligheder har I som besty-

relse, påskønne bestyrelsens arbejde.  

- Tilbud om ”Ny bestyrelse”-oplæg/workshop i den enkelte bestyrelse.  

- Lokalt ledelsesnetværk for bestyrelser, konsulenter eller andre i Aarhus. 

- Kalender over generalforsamlinger i alle lokalforeninger, så der kan sendes en velkomst ud til de 

nyvalgte bestyrelser.  

- Tilbyde at komme ud til bestyrelserne og holde kurser.  

Styrelsen har besluttet at igangsætte produktion af materiale til nye bestyrelsesmedlemmer og ansat 
studentermedhjælp til dette. Styrelsen drøfter ideer, som skal med i arbejdet med materialet og kom-
mer med ønsker til form og indhold. Styrelsen drøfter om der er andre initiativer, vi ønsker at arbejde 
videre med.  
 
Referat: 
Ideer til materialet til bestyrelser: 
- Samværspolitik 

- Refleksionsspørgsmål som man kan bruge til at drøfte bestyrelsens arbejdsgange.  

- Materiale til første bestyrelsesmøde efter generalforsamlingen 

- Meget konkrete værktøjer (fx skabeloner til årshjul, dagsorden) 

- Guide til hvor man kan læse mere 

- Gerne en menu på hjemmesiden.  

- Generationsskifte i bestyrelsen. On-boarding.  

- Skal vi sætte fokus på hvordan vi kan skabe større diversitet i bestyrelserne.   

- Vær skarp på at definere opgaverne i bestyrelsen og gerne så afgrænset som muligt. Hvordan be-

skriver man bestyrelsesrollerne kort og præcist overfor nye.  

- Hvad er særligt for Aarhus (mange studerende, studiemesser) 

Når Thereza er klar med første udkast, får styrelsen mulighed for at give feedback.  
Styrelsen vil gerne tage ud med materialet, men det skal også kunne bruges alene.  
  
2.6. Drøftelse og beslutning: #9 Spot på fritidspasset  
Indstilling: 
Sara giver en status på samarbejde med Sport og Fritid om at styrke fritidspasset efter møde d. 9. au-
gust. Styrelsen drøfter mulighederne for at styrke fritidspasset i samarbejde med Sport og Fritid, og om 
der er supplerende konkrete tiltag, vi vil arbejde på for at forbedre fritidspasset. 
Referat: 
Nyt om fritidspasset fra budgetforhandlingerne: 

- Enhedslisten: foreslår forhøjelse af fritidspas beløbet og af beløbet for husstandsindkomst, som ud-

løser fritidspas. Vi foreslår desuden at fritidspassets værdi forhøjes fra 1000 kr. til 2500 kr. For kon-

tingent i en klub eller betaling for et tegnekursus slår 1000 kr. ikke til. Desuden er der udgifter til 

udstyr som fodboldsko og tegneblyanter, samt til transport. I forslag om ”Kunst og kulturtilbud til 

børn i Aarhus samt forhøjelse af fritidspasset”. Her: https://dagsordener.aarhus.dk/vis/pdf/bi-

lag/12d96418-5d9d-4a6f-ada4-bf18c71f8737/?redirectDirectlyToPdf=false  

- Radikale Venstre: Der afsættes midler til at løfte beløbet for fritidspasset. I forslaget om unges 
mentale sundhed og trivsel: https://dagsordener.aarhus.dk/vis/pdf/bilag/5c1a0e69-94fd-4da9-
852b-19a3745404a5/?redirectDirectlyToPdf=false  

 
Sport og fritid er i gang med at revidere fritidspasordningen, men de afventer beslutninger i budgetfor-
handlingerne. Der er også et arbejde i gang med at etablere en grejbank.  

https://dagsordener.aarhus.dk/vis/pdf/bilag/12d96418-5d9d-4a6f-ada4-bf18c71f8737/?redirectDirectlyToPdf=false
https://dagsordener.aarhus.dk/vis/pdf/bilag/12d96418-5d9d-4a6f-ada4-bf18c71f8737/?redirectDirectlyToPdf=false
https://dagsordener.aarhus.dk/vis/pdf/bilag/5c1a0e69-94fd-4da9-852b-19a3745404a5/?redirectDirectlyToPdf=false
https://dagsordener.aarhus.dk/vis/pdf/bilag/5c1a0e69-94fd-4da9-852b-19a3745404a5/?redirectDirectlyToPdf=false


Sara: Kunne det være en ide at skrive læserbrev der bakker op om budgetforslagene til at styrke fritids-
passet og samtidig bringer vores pointer om ture og udstyr op? 
 
Styrelsen besluttede at lave debatindlæg om fritidspasset med fokus på: 
- Øge børn og unges trivsel 

- Flere foreningsuvante børn med 

Sara skriver udkast og sender til godkendelse hos styrelsen i næste uge.  
Debatindlægget sender vi også direkte til Radikale og Enhedslisten og stiller os til rådighed for sparring 
om deres budgetforslag.  
 

 
2.7. Drøftelse og beslutning: Retningslinjerne til puljen for fællesskabende aktiviteter  
Indstilling: 
Styrelsen drøfter og beslutter retningslinjerne for puljen for fællesskabende aktiviteter. 
Referat: 
Retningslinjerne er opdateret efter ønskerne fra sidste møde, så der nu er tilføjet et punkt 3 om aktivi-
teter vi ikke støtter. 
Styrelsen besluttede retningslinjerne for puljen for fællesskabende aktiviteter uden ændringer.  

 
2.8. Drøftelse og beslutning: Retningslinjer for intern brug af ÅUFs sociale medier BILAG  
Indstilling: 
Styrelsen drøfter og beslutter retningslinjer for intern brug af ÅUFs sociale medier. 
Referat: 
Styrelsen reviderer retningslinjerne hvert år i maj.  
Retningslinjerne blev godkendt uden ændringer.   
 

 
2.9. Drøftelse og beslutning: Brug af Mailchimp BILAG   
Indstilling: 
I juli kom der en aftale i stand mellem EU og USA, så man nu igen kan lave databehandling hos ameri-
kanske firmaer forudsat at de indgår i den nye aftale. Mailchimp har tilmeldt sig den nye aftale mellem 
EU og USA og lavet en ny data protection agreement i januar samt en kontrakt med os som kunder, 
hvor de redegør for, hvordan de efterlever EU's regler, når data overføres til andre lande. På baggrund 
af dette drøfter og beslutter styrelsen, om vi skal vi ændre styrelsens beslutning fra maj om at skifte til 
det danske selskab Heyloyalty, og i stedet fastholde at bruge Mailchimp.  
Referat:  
Styrelsen besluttede, at nyhedsbrevet fortsat laves Mailchimp. Beslutningen skal revideres igen til maj, 
når persondatapolitikken revideres.  
 
 

3. Økonomi 
3.1. Orientering: Halvårsregnskab 
Indstilling: 
Stine og Sara giver en status på halvårsregnskabet.  
Referat: 
Styrelsen tog halvårsregnskabet til efterretning.  
 

4. Eventuelt 
4.1. Beslutning: Dato for julefrokost  
Indstilling: 

Styrelsen fastsætter dato for julefrokost. 

Referat: 

Forslag: 8. eller 15. december.  

Sara sender datoerne ud med referatet og beder om en tilbagemelding.  



 
Kommende datoer: 
Styrelsesmøde 2. oktober kl. 17.30-20.00 
Studietur d. 3. oktober  
Styrelsesmøde 22. november kl. 17.30-20.00 
Styrelsesmøde 30. januar kl. 17.30-20.00 
 
Kommende sager: fremgår af møde- og handleplanen.  


